
PROGRAMMA
Wat we willen doen, waarom we het 
willen doen en hoe we het willen doen

Met inspiratie van: Molière, Albert Einstein, 
Bodo Schäfer, Oscar Wilde, Cicero, Dalai Lama, 
Jimmy Carter, Bill Gates, John Cage, 

Georges Washington en Abraham Lincoln



 WOORD VOORAF

1 januari 2013, CD&V treedt toe tot het gemeentebestuur van Boutersem. De nieuwe 
coalitie (SP.A – CD&V) verving de coalitie van SP.A en Open VLD.  

Euforie, visie en werklust wànt na 18 jaar oppositie wil je van alles realiseren. De 
omstandigheden dicteerden evenwel de prioriteiten: de gemeentefinanciën herstellen 
en de stijging van het geboortecijfer opvangen (onderwijs, kinderopvang).   

Onze route was gestaag en doeltreffend, maar niet foutloos. Om tussendoor 
rekenschap van ons beleid te geven, bezorgden we u op belangrijke momenten een 
stand van zaken.      

Met ons programma kijken we verder vooruit. We vertellen u wat we willen doen, 
waarom en hoe.

Chris Vervliet
lijsttrekker
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 PRIORITEIT VAN MOBILITEIT: 
MEER FIETSPADEN, BETERE 
VOETPADEN

“Het is eigen aan de mens te overschatten 
wat hij in één jaar kan doen en te 
onderschatten wat hij in 10 jaar kan doen”  
(Bodo Schäfer)

1. FIETSPADENNETWERK DOOR BOUTERSEM

De voorbije jaren werkten we hard om via de provincie subsidies te 
bekomen voor fietspaden. Onze eerste prioriteit is afwerken wat 
we opgestart hebben: een fietspadennetwerk door Boutersem.

 » Kerkomsesteenweg: Fase 1 vanaf kruispunt Nieuwstraat tot aan 
kruispunt Lubbeeksestraat.  Fase 2 tot de grens met Lubbeek.

 » Malendriesstraat: vanaf de grens met Lubbeek tot een eind in 
de bebouwde kom van Kerkom.    

 » Tussen de dorpskernen van Vertrijk, Willebringen, Honsem en 
Meldert (onderdeel van de Ruilverkaveling Willebringen). 

 » Willebringen – Kumtich, gecombineerd met een heraanleg van 
voetpaden.  

 » Kleinheidestraat: fietspad vanuit Bierbeek zo een 180 meter 
doortrekken tot aan de bebouwde kom van Neervelp.

 » Fietssnelweg Leuven - Tienen: Fase 1 vanaf de spoorwegbrug 
aan de Werenberg en vandaar richting Leuven. Fase 2 verder 
richting Tienen. Nabij het station Vertrijk zal men hiervoor 
gebruik maken van ruimte op de spoorwegtalud door een 
inactief spoor.

Met de huidige stand van onze dossiers, kunnen we deze fietspaden 
realiseren in de eerste helft van de volgende bestuursperiode. We 
bekijken diverse manieren om het fietsen verder aan te moedigen.

 “WAAROM?”.  
UW FEEDBACK, ONZE PRIORITEITEN

“Als we weten hoe we moeten luisteren, spreken 
we altijd goed” (Molière)

Het is goed wonen in Boutersem, mooie natuur en goede 
infrastructuur. Perfect is het allemaal niet, maar globaal gezien 
bent u tevreden. Over onderwijs en kinderopvang bijvoorbeeld, en 
ook de bibliotheek is populair. Velen onder u benutten de diverse 
mogelijkheden tot sporten.  

Er zijn uiteraard ook minpunten. In voorbereiding van ons 
verkiezingsprogramma deden onze kandidaten hiertoe 
huisbezoeken. De meest voorkomende klachten hadden te maken 
met verkeersveiligheid, fietspaden en voetpaden. Maar ook het 
ontbreken van gezellige dorpspleintjes of meer mogelijkheden om 
een terrasje te doen en iets kleins te eten, leeft duidelijk. Met u 
vinden ook wij dit best jammer. Het moet een troef worden voor 
onze gemeente: wandelroutes, horeca, zachte recreatie, lokale 
streekproducten, samengaan van natuurzorg en landbouw.  

 EEN GOED PROGRAMMA IS EEN 
REALISTISCH PROGRAMMA

“Wanneer we eenmaal onze begrenzingen 
kennen, kunnen we proberen ze te overstijgen” 
(Albert Einstein)

Boutersem is een landelijke gemeente. Daardoor is het er 
aangenaam wonen. Het betekent echter ook dat we met relatief 
weinig zijn om aanleg en onderhoud van wegen, gebouwen, 
voetpaden … te betalen. Ook het aantal medewerkers is eerder laag 
vergeleken met andere gemeenten.    
CD&V wil realiteitszin: we kunnen niet op alle fronten tegelijk 
actief zijn. Onze fietspadenprojecten afwerken, voetpaden 
herstellen, doeltreffende mobiliteitsmaatregelen, dat wordt 
onze prioriteit.  
Om dit te verwezenlijken voorzien we een zeer gerichte 
personeelsuitbreiding in de dienst grondgebonden zaken. We 
versterken ook de opvolging van beslissingen. Na afloop van een 
schepencollege wil CD&V voortaan een to-dolijst opgesteld zien 
met daarop de naam van de politieke verantwoordelijke en de 
verantwoordelijke binnen de gemeentelijke administratie.

Wat we de komende jaren verder willen doen, leest u in de volgende 
bladzijden.
  

“Als het 
fietspadennetwerk 
wordt aangelegd, 

waarom dan 
geen fietsleasing 

faciliteren?”
Hans 

Backeljauw

Hans
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5. INHAALBEWEGING WEGENHERSTEL

Tot  2012 werd er jaarlijks gemiddeld 100.000 euro uitgegeven aan wegenonderhoud. 
Dat was ontoereikend, waardoor we een inhaalbeweging moesten starten. De komende 
jaren zullen we deze inhaalbeweging verderzetten.

Op sommige wegen worden we keer op keer geconfronteerd met terugkerende kosten 
(bv. Malendriesstraat, Kerkomsesteenweg). We willen geplande rioleringswerken of 
aanleg van een fietspad daarom combineren met de heraanleg van het wegdek. Dat 
vraagt een vrij zware, maar éénmalige kost en bespaart op herstelwerken later.  

6. PREVENTIE & SENSIBILISATIE

Voor veilig verkeer binnen de dorpskernen en op de toegangswegen willen we optimaal 
inzetten op sensibilisering en preventiecampagnes rond verantwoord rijgedrag. Er 
is nood aan een mentaliteitswijziging bij de weggebruikers. Ook politiecontroles blijven 
nodig en zullen we waar nodig proberen op te voeren. Door de probleemzones inzake 
overdreven snelheid, sluipverkeer of zwaar vervoer concreet in kaart te brengen, kunnen 
we gerichter ingrijpen. Naast politiecontroles en campagnes zullen we ook verder 
strategische verkeersingrepen of creatieve oplossingen aanwenden om de gepaste 
snelheden af te dwingen. We wensen inwoners hierbij te laten meedenken om tot 
haalbare oplossingen  te komen.

 ONDERWIJS EN KINDEROPVANG
“Goede kinderen bekom je door hen gelukkig te maken”  
(Oscar Wilde)

We verwelkomen veel jonge gezinnen in Boutersem. Samen met de groeiende geboortes 
zorgt dit ervoor dat onderwijs en kinderopvang meer dan een noodzaak zijn in onze 
gemeente. We leggen daarbij graag de brug naar initiatieven in beweging en cultuur.

2. BETERE VOETPADEN

Om overal in Boutersem voetpaden aan te leggen, moeten we aan ieder gezin ongeveer 
7000 euro vragen. Dat kunnen we niet doen. We willen vooreerst focussen op het 
herstel van bestaande voetpaden. Omdat we selectief moeten zijn in het aanleggen van 
nieuwe voetpaden, zullen we prioriteiten stellen. Dit gebeurt onder meer in functie van de 
verkeerssituatie. We leggen alles vast in een voetpadenplan, uit te werken in overleg met 
de gemeenteraad.

3. WEGELVERBINDINGEN

We werken verder aan een wegel tussen de Kerkomsesteenweg en Roosbeek. 
Deze wegel zorgt voor een ontsluiting van de historische castellumsite, laat de site 
Eyckeveld aansluiten bij de de Finse piste (goed voor joggers) en verbindt Roosbeek met 
de bibliotheek. Het openbaar onderzoek over deze wegel stootte helaas op een aantal 
bezwaren die we verder moeten bekijken.   

Een tweede project is een wegelverbinding vanaf de assistentiewoningen/de Notelaar/
het Vlindertje binnendoor naar de Leuvensteenweg (ongeveer rechttegenover de Okay 
parking). In een latere fase kan deze dan doorgetrokken worden richting Dorpsplein.

4. MAAR WE DOEN NOG MEER. MOBILITEIT IN ZIJN RUIMERE CONTEXT … 

 » We gaan met de Lijn in dialoog voor fietsrekken nabij bushokjes.

 » We maken een Ruimtelijk Uitvoeringsplan op voor bijkomende parking langs 
de velden/grasterreinen aan het station van Vertrijk. We stemmen dit af op de 
fietssnelweg, fase 2 richting Tienen.    

 »  Het vervoersplan van minister Weyts wil, spijtig genoeg voor een landelijke gemeente 
als Boutersem, de Lijn concentreren op de hoofdassen. Voor de overige verbindingen 
moeten oplossingen ‘op maat’ worden uitgewerkt. Wij willen graag meedenken over 
dergelijke oplossingen, vooral dan naar de deelgemeenten toe. We zijn ons ten volle 
bewust van het probleem inzake bereikbaarheid voor heel wat van onze inwoners. 
Ons engagement om te zoeken naar creatieve oplossingen garanderen we u.  

“De wegel-
verbindingen 
afwerken zal zorgen 
voor een mooie 
toegevoegde waarde 
aan onze gemeente.”
Wim Alaerts

“Op krukken of 
in een rolstoel 
ondervind je des te 
meer het belang van 
goede voetpaden. 
Maar het is ook 
een probleem voor 
kinderwagens.”
Bart Dusart

Bart
Dusart 
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“Jarenlang heb ik 
me ingezet voor 

de buitenschoolse 
opvang. Het is 

goed om te zien hoe 
dit in Boutersem 

ondertussen 
uitgebouwd is.”

Jeanine 
VanhellemontJeanine
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4. ELK KIND EEN PLAATS

Door het grote aantal geboortes in 2012, 2013 en 2014 moesten we zorgen voor 
bijkomende schoolruimte. We deden dit in dialoog met de verschillende netten. Om 
ruimtelijke redenen lag de druk vooral bij de Gemeentelijke Basisschool. We creëerden 
een tijdelijke oplossing, onder meer door containerklasjes te huren en een kleuterklasje 
in te richten in de conciërgewoning. Het geboortecijfer normaliseert ondertussen, maar 
door het vooruitzicht op nieuwe woonwijken, anticiperen we best op een vrij hoog 
geboortecijfer op de lange termijn. Ons engagement blijft sterk. Ouders die kamperen 
voor de schoolpoort, dat zullen we vermijden. Om deze reden onderzoeken we nu de 
mogelijkheden om bij te bouwen. 

 VRIJE TIJD IN EIGEN GEMEENTE

“Nooit heb ik het drukker dan wanneer ik vrije tijd heb” 
(Cicero)

Onthaasten in eigen gemeente, minder taxichauffeur moeten spelen … we willen uw vrije 
tijd wat minder druk maken.

1. CULTUUR BELEVEN

Ons cultuurrecept: aandacht voor wat eigen inwoners te bieden hebben. Om 
100 jaar WO 1 te herdenken, brachten we lokale erfgoedliefhebbers, kunstenaars en 
schrijvers samen. Het resultaat: twee tentoonstellingen, twee boeken, een opstelproject 
voor de scholen, een uitdieping van het thema “Boutersem in de eerste wereldoorlog” en 
een theaterwandeling met bijna 1000 aanwezigen en 70 inwoners die elk een tafereel 
uit de eerste wereldoorlog acteerden. 

De kunstroute die we opstartten was van meet af aan een succes. Als het van ons 
afhangt wordt dit een jaarlijkse traditie. Kunstenaars hebben creatieve ruimte nodig. We 
voorzien hiervoor de kerk van Neervelp (zie verder).  De bibliotheek blijft de draaischijf 
in ons cultuurbeleid. Lokale kunstenaars krijgen de kans in de bib tentoon te stellen. 
Verenigingen die een infoavond organiseren kunnen dit samen met de bib doen. Onze 
bibliotheek is één van de meest succesvolle van de regio met de voorbije jaren bijna 
100.000 ontleningen per jaar! In maart 2018 ging het Lenteconcert van de Muziekkapel 
van de Luchtmacht voor het eerst in Boutersem door. We willen dit voortaan om de 
twee jaar laten plaatsvinden. Dat maakt deel uit van onze ambitie om hoogkwalitatieve 
podiumevenementen te organiseren. Om daar meer ruchtbaarheid aan te kunnen geven, 
beogen we een samenwerking met De Borre. Boutersem telt talrijke verenigingen. 
We hebben twee jaar geleden ons subsidiereglement herwerkt: samenwerking wordt 
beloond. Het komende jaar evalueren we dit reglement. 

En tenslotte … of je het als cultuur wil bestempelen of niet, brengen we graag wetenschap 
en technologie in de kijker. Enerzijds omdat het boeiend is en anderzijds om in te spelen 
op de noden van de 21ste eeuw.  

1. UITBOUWEN DEELTIJDS KUNSTONDERWIJS

De voorbije jaren groeide Boutersem uit tot het tweede grootste filiaal van de Academie 
Regio Tienen, mede dankzij de oprichting van een filiaal beeldende kunsten. De komende 
jaren willen we Deeltijds Kunstonderwijs verder uitbouwen. Zo kunnen leerlingen 
van 12 jaar en ouder dankzij het nieuwe decreet Deeltijds Kunstonderwijs voortaan in 
Boutersem doorgroeien naar een volgende graad. Ook voor volwassenen bieden we 
nieuwe mogelijkheden, met een initiatieatelier beeldende kunsten.  

2. KINDEROPVANG, MEER DAN KINDEROPVANG

Samen met Stekelbees bieden we voor- en naschoolse opvang aan bij iedere 
school. We proberen de opvang zoveel mogelijk te verbreden: dans, kleuterturnen, 
kunstacademie, sportactiviteiten in de vakantieperiode en cultuur in het krokusverlof. 
Nabij de Gemeentelijke Basisschool is dit door de sportsite goed realiseerbaar. Hoewel 
qua infrastructuur minder eenvoudig, werken we graag verder creatieve mogelijkheden 
uit nabij de andere 2 scholen. 

In overleg met de Lokale Adviesraad Kinderopvang organiseren we opleiding 
voor kinderdagverblijven, zodat de drempel om te starten lager wordt. De 
informatieverstrekking rond kinderopvang coördineren we door in te spelen op het 
welzijnsbeleid van de Vlaamse regering, dat voorziet in een Huis van het Kind. Om te vermijden 
dat onze gemeentediensten zich in geregeld wijzigende wetgeving moeten inwerken, 
doen we dit samen met een externe partner (Leven@Vaart). Een nieuwe kinderopvang 
is erg welkom, we faciliteren waar mogelijk. Voor de bestaande opvanginitiatieven voor 
baby’s en peuters stelt de bibliotheek boekjes voor de allerkleinsten ter beschikking. De 
oprichting van een spelotheek kan hen daarnaast voorzien van afwisselend spelmateriaal.  

3. ALLE SCHOLEN ZIJN ONZE PARTNERS

Het Gemeenschapsonderwijs en het Vrije Onderwijs zien we als partners. Aan ieder 
van de scholen is, in verhouding tot het leerlingenaantal, een contingent aan uren 
toegewezen voor gebruik van de  sporthal. Verder geeft de gemeente de scholen buiten 
het gemeentelijk net een toelage in het kader van het zgn. flankerend onderwijsbeleid 
(sociale voordelen, cultuur… ). Deze subsidie verhoogden we in 2014 met 3000 euro. 
We investeerden in een nieuw gebouw voor voor- en naschoolse opvang nabij Go! De 
Notelaar. Bij de Mozaiek voerden we verbeteringswerken uit in de kinderopvanglocatie.

Naar de toekomst toe wensen we verder te werken aan:

 » Leren van elkaar: we streven naar een gemeenschappelijke pedagogische studiedag 
van de drie scholen in Boutersem en moedigen de ouderraden van de drie scholen 
aan om ervaringen uit te wisselen. We voorzien een onkostenbudget om kennis te 
gaan maken met ouderraden van welbepaalde scholen buiten de gemeente.  

 » Faciliteren van nevenactiviteiten voor alle kinderen en dit ten gunste van alle scholen, 
ongeacht het net: indien haalbaar zouden we ook tijdens middagpauzes activiteiten 
willen voorzien (bv. sport en beweging).  

“Onderwijs is meer 
dan een noodzaak. 
We moeten oog 
hebben voor 
bewegen, cultuur 
... en dit voor alle 
kinderen, ongeacht 
het net.”
Damien Daniels

Damien
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We willen de tweespalt tussen landbouw en milieu daarmee overstijgen.
We werken samen met lokale ondernemers, de Adviesraad voor Toerisme en 
geïnteresseerden in ruime zin. Doel is om deze initiatieven te combineren met de promotie 
van streekproducten en hoevetoerisme. 

Met kleinschalige vergroening en bebloeming verfraaien we pleintjes. Met een paar 
banken op goed gekozen plaatsen creëer je rust- en ontmoetingsplaatsen. 
De kerken, al dan niet beschermd, maken deel uit van onze dorpsgezichten. We willen 
deze gebouwen bewaren, maar kunnen dit niet alleen (zie verder: gebouwen). We zoeken 
daarom naar een gemeenschapsfunctie, eventueel samen met de privésector. Wat denkt 
u van een (sociaal) restaurant of koffiehuis in een ontwijde kerk?  

4. JEUGD

De jeugd staat hoog op onze agenda. We beseffen dat een stad als Leuven aantrekkelijk 
is om de ontspanning op te zoeken. Maar er blijft niets mooier dan in eigen gemeente 
‘jong’ te kunnen zijn. De realisatie van een ontmoetingsruimte voor jongeren/
jeugdhuis staat hoog op onze to-dolijst. Maar ook vernieuwende initiatieven, zoals een 
‘samenstudeerruimte’ inrichten, is een project waar onze jongeren ten volle voor gaan.   
Vanzelfsprekend blijven we lopende initiatieven ondersteunen, zoals de Jeugddag. Ook de 
jeugdverenigingen kunnen op onze steun blijven rekenen.
Voor de allerjongsten blijven we de speelpleintjes onderhouden of aanpassen volgens 
leeftijd. In nieuwe verkavelingen zullen speelpleintjes voor ons een must zijn.  
Creativiteit onder jongeren aanmoedigen, daarvoor zetten we onder meer in op deeltijds 
kunstonderwijs. En vanzelfsprekend richt ons sportbeleid zich ook naar jongeren.

Een toverformule om betaalbaar wonen in eigen gemeente te faciliteren hebben we niet 
(en heeft niemand). Maar wat we kunnen doen, zullen we ook doen. Dat behelst onder 
meer het volgende:

 » Bij nieuwe verkavelingen waken we erover dat er een mix van gebouwen is in 
uiteenlopende prijsklasses. 

 » Bij sociale woningen handhaven we een voorrangsregeling voor eigen inwoners of 
mensen met een band met de gemeente.

 » We waken erover dat woningen snel genoeg op de markt komen. Langdurige 
leegstand beteugelen we door het handhaven van een leegstandsheffing.  

 » Mensen die hun woning willen verbouwen, kunnen informatie krijgen via een 
intergemeentelijk wooninfopunt (ondermeer over subsidies). We onderzoeken de 
mogelijkheid om dit in de eigen gemeenteadministratie onder te brengen.

2. BOUTERSEM BEWEEGT … SPORTEN EN SPORTELEN

De sporthal was een katalysator voor sportbeleving in onze gemeente, maar zonder 
inzet van verenigingen en vrijwilligers zou het niet gelukt zijn. We werken met hen graag 
constructief verder. Voor verdere uitbouw van de infrastructuur is er een grens aan wat je 
van de belastingbetaler kan vragen. 

Wij hanteren de volgende overwegingen: 

 » Voorrang voor investeringen die meer dan één doel dienen. Een wegel tussen de 
“dreef” en de Kerkomsesteenweg laat niet alleen joggers toe om de site Eyckeveld 
te verbinden met de Finse piste, maar zorgt ook voor een mooie natuurverbinding 
tussen Roosbeek, Butsel, Boutersem en de historische castellumsite. De heraanleg 
van de veertig jaar oude vloer van de schoolsportzaal en de oude kleedkamers doen 
we op zo een wijze dat we sportmogelijkheden creëren voor mensen met een 
beperking (bv. rolstoelbasket).

 » Partnerschap met vrijwilligers. Een kleine gemeente kan zich geen uitgebreide 
sportdienst veroorloven. Veel van de initiatieven die de voorbije jaren zijn genomen, 
konden gerealiseerd worden dankzij vrijwilligers. We willen deze weg verder 
bewandelen met engagement als drijvende kracht.

 » Beheersovereenkomsten: we verwachten niet dat de belastingbetaler infrastructuur 
voor iedere sporttak financiert. Daarom denken we aan beheersovereenkomsten 
met verenigingen, waarbij afspraken worden gemaakt rond financiële participatie van 
de verenigingen, langetermijnengagement en onderhoudsplicht. De concrete vorm 
kan afhangen van situatie tot situatie.  

 » Fitte geest in een fit lichaam is goed voor iedereen: sporten moet kunnen voor 
iedereen. Daarom is het belangrijk sport te verbreden naar mensen met een 
beperking en naar alle leeftijdsgroepen. 

3. TOERIST IN EIGEN GEMEENTE

Blotenvoetenpad, geocache, hondenloopweide, paardensport, hypotherapie … er zijn 101 
mogelijkheden om met bescheiden middelen buitenactiviteiten in onze gemeenten uit te 
bouwen. Aantrekkelijk voor toeristen, maar bovenal aangename ontspanning dicht bij huis 
voor eigen inwoners. Onze gemeente is interessanter dan u denkt. Wist u dat de oudste 
flamingoresten ter wereld in Butselbos gevonden werden? Samen met partners zoals 
Regionaal Landschap Zuid-Hageland zetten we ons landschap en onze geschiedenis 
in de kijker. Denk aan infopanelen en brochures, zoals we eerder deden met de 
Castellumsite. Onze wandelpaden laten we opnemen in het Vlaams Wandelknooppunt. 
Maar we kunnen meer: waarom geen hoeveinformatiepunten of een landbouwleerpad? 

“Met bescheiden 
middelen kun je 
zoveel creëren in 
onze gemeente. Ik 
denk bv aan een 
hondenloopweide.”
Lea Rodeyns

“Aangenaam 
sporten moet 
kunnen voor 
iedereen!”
Pascal Meeus

 

“Er zijn nog te 
weinig jongeren 

geïnteresseerd in 
het politieke debat. 

Dit betreur ik. Gelet 
op de kansen die 
wij krijgen zijn 

wij onze inspraak 
verschuldigd 

ten aanzien van 
kansarmen.”
Silke Vervliet
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“Hypotherapie in 
Boutersem ... zou 

dat niet mooi zijn?”
Kelly Van Den 

BoschKelly
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3. OUD WORDEN ÉN IN JE EIGEN BUURT BLIJVEN WONEN: DAT HOUDT 
EEN MENS JONG

We helpen inwoners om in eigen buurt te blijven wonen. Ons OCMW werkt hiertoe 
samen met de mutualiteiten, zodat onze maatschappelijk werkers een doorverwijsrol 
kunnen opnemen. Ook het vrijwilligerswerk ondersteunen we ten volle. 
Oud worden in eigen woning stoot soms op zijn grenzen. De woning of de tuin worden 
te groot.   Vandaar de geplande realisatie van assistentiewoningen nabij de Notelaar en de 
voorziening hiervan in het woonuitbreidingsgebied Valkenberg. Voor mensen die overdag 
moeilijk alleen thuis kunnen blijven, zal de dagopvang voorzien als onderdeel van het 
project assistentiewoningen ongetwijfeld zijn nut bewijzen.

4. IEDEREEN KANSEN GEVEN

Iedereen kansen geven, dat is belangrijk voor alle leeftijden. Daarvoor werken we verder 
aan het volgende:

 » We behouden een dienstenchequeonderneming in gemeentelijke regie. Dat is de 
beste waarborg voor de mensen die er werken. Voor sociale tewerkstelling werken 
we samen met partners, waaronder bv IGO Leuven van wie we diensten afnemen 
(landschapsploeg: onderhoud wegels). Activeren van langdurig werklozen blijft een 
prioriteit in ons sociaal beleid. De samenwerking met ‘SACHA’ (Sociale Activering 
Cluster Hageland) zorgde er mee voor dat de reeds lage werkloosheidsgraad in 
Boutersem verder werd terug gedrongen.

 » Voor kinderen die wat meer intensieve schoolbegeleiding nodig hebben, voorzien we 
huistaakbegeleiding. We doen dit op een netoverschrijdende wijze. Voor langdurig 
zieke kinderen voorzien we via Bednet de mogelijkheid tot thuisonderricht via internet.

 » We handhaven de mogelijkheid van een participatiecheque om jongeren in financieel 
precaire omstandigheden de mogelijkheid te bieden om deel te nemen aan sport- en 
jeugdverenigingen.

 » Tegenslag kent geen leeftijd. Naast rechtstreekse hulp, begeleiden we mensen in 
het zoeken naar de geëigende ondersteuning. Externe organisaties (mutualiteiten, 
zorgdiensten … )  beschouwen we hierbij als potentiële partners. In ons vrijetijdsbeleid 
(sport, jeugd, cultuur) hebben we uitdrukkelijk aandacht voor mensen met een 
beperking. Samen met de assistentiewoningen nabij de Stationsstraat wordt ook 
huisvesting uitgebouwd voor mensen met een niet aangeboren hersenafwijking.

 » Inzake sociale woningen handhaven we een voorrangsbeleid voor eigen inwoners of 
mensen met een band met de gemeente.

 ‘SAMEN BETER’: ONS WELZIJNSBELEID

“Zich bekommeren om het welzijn van anderen, is een bron 
van geluk” Dalai Lama.

Diegenen onder u die zorg nodig hebben, helpen we. Zij die zichzelf kunnen beredderen, 
betuttelen we niet nodeloos.

1. HET BESTE IN ELKAAR NAAR BOVEN BRENGEN. ZÓ START WELZIJN.  

De overheid kan niet alles alleen. We doen beroep op u om de gemeente uit te dagen. 
Een perkje onderhouden, een bloemkant, peter/meterschap over een wegel, we zetten 
graag partnerschappen op. Hulp van een vertrouwd gezicht, daar leeft een mens 
van op. We ondersteunen vrijwilligers die zorg voor anderen opnemen. We bieden 
een gemeentelijke mantelzorgpremie aan en zorgen voor voldoende informatie naar 
mantelzorgers, bv. rond aanvragen van de aanmoedigingspremie. De Collectief Autonome 
Dag Opvang voor ouderen (CADO), voorzien nabij de assistentiewoningen, laat toe de taak 
van mantelzorgers te verlichten. We beschouwen ons niet als de enige ‘terreinexperten’ 
maar werken samen met andere hulpverlenende organisaties, zoals mutualiteiten. Verder 
denken we eveneens aan het opzetten van een project zoals “buurten voor mekaar” 
(cfr. Hoegaarden; Kalmthout). Verenigingen kunnen een partner zijn in het bestrijden 
van eenzaamheid. In het bijzonder denken we hierbij aan seniorenverenigingen. Door 
in de assistentiewoningen ruimte te voorzien om verenigingen te laten samenkomen 
versterken we hun bindende rol. We helpen elkaar graag. De ondersteuning (bv. logistiek 
of financieel) van straat- en buurtfeesten is bijzonder belangrijk en wordt verdergezet. We 
moedigen nieuwe initiatieven in elke deelgemeente op gepaste wijze aan: kennis, kunde 
en ervaring staan steeds ter beschikking.

2. INKANTELING OCMW – GEMEENTE GEBRUIKEN OM WELZIJNSBELEID 
TE VERSTERKEN

Na 2018 zal het OCMW inkantelen in de gemeentewerking. Het  versterken van de 
samenhang met cultuur, sport, vrije tijd, kinderopvang, onderwijs, economie en mobiliteit 
… zorgt dat welzijn meer is dan sociale zorg. De drempel voor welzijnsvoorzieningen 
houden we zo laag mogelijk. Mensen die recht hebben op tegemoetkomingen, hulp, 
premies en subsidies helpen we om de weg te vinden. We proberen in te spelen op de 
noden. Niet iedereen kan bijvoorbeeld met een computer overweg. Mensen die over hun 
problemen willen praten moeten dit kunnen doen in alle discretie (zie ook onderdeel over 
gebouwen). De loketfunctie moet rekening houden met rolstoelgebruikers. Mensen die 
zich niet kunnen verplaatsen, mogen een afspraak maken zodat we langskomen.

“Sociale controle 
en ondersteuning 
vind ik 
belangrijk in een 
omgeving waar 
oudere mensen 
(alleen) wonen. 
Straatfeesten 
kunnen ervoor 
zorgen dat ook 
zij zich betrokken 
blijven voelen met 
de buurt en niet 
geïsoleerd raken.”
Goele Lefever

“Door als 
vrijwilliger te 
helpen in het 
rustoord weet ik 
dat vrijwilligers 
echt wel het verscil 
kunnen maken.”
Jeannine Sempels

 

“Niet iedereen 
kan overweg 

met computer en 
internet. Onze 

gemeente is 
digitaal voor wie 

wil, maar van 
vlees en bloed voor 

iedereen.”
Leon Leemput
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“Dankzij 
assistentie-

woningen en 
dagopvang voor 

ouderen helpen we 
onze inwoners om 
in eigen gemeente 
te blijven wonen.”
Maurice RodeynsMaurice
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 FIFTY SHADES OF GREEN: RUIMTELIJKE 
ORDENING, MILIEU & LANDBOUW

“Zoals muziek en kunst is liefde voor de natuur een 
gemeenschappelijke taal die sociale en politieke grenzen kan 
overstijgen” (Jimmy Carter)

1. RUIMTELIJKE ORDENING

Boutersem is een landelijke gemeente. Dat willen we zo houden.  
Inzake natuurontwikkeling richten we ons naar de uitgangspunten in het Structuurplan 
Vlaanderen en het Structuurplan Vlaams-Brabant. Zo bekom je immers een geïntegreerd 
langetermijnbeleid. Dat betekent dat we natuurontwikkeling focussen op valleigebied en 
langs de bosassen. Voor de komende bestuursperiode betekent dit de jaren geleden 
besliste uitbouw van het voorziene valleinatuurgebied in het Ruilverkavelingsplan 
Willebringen. Bermstroken zijn erg belangrijk om erosie te vermijden en om de 
biodiversiteit te bevorderen. Redenen genoeg om ernaar te streven  bermen gezond te 
houden en zo een positieve interactie tussen rand en akker te bekomen. De gemeente en 
OCMW ruilen hun gronden in het ruilverkavelingsgebied om bermstroken in openbaar 
domein te brengen. Zo spreiden we de kosten en vermijden we dat de ruimte nodig voor 
bermen volledig ten koste komt van landbouwers. Samen met oa. Regionaal Landschap 
Zuid-Hageland stellen we een bermbeheersplan op. Voor uitvoering en onderhoud 
werken we samen met de landbouwsector, waarbij we kijken naar een coördinerende rol 
via Agrobeheerscentrum Eco².

Bij nieuwe verkavelingen streven we naar een sociale mix met spreiding van sociale 
woningen over verschillende sites. Daarbij houden we rekening met de gewijzigde 
gezinssamenstelling (meer eenpersoonshuishoudens, dus ook appartementen) en met 
het quotum sociale woningen dat we moeten voorzien. Hoogbouw is voor Boutersem 
niet aangewezen. Doordat kavels kleiner worden voorzien we ook openbaar groen, 
speelpleintjes spelen daarin een belangrijke rol. Pleintjes die we overigens willen inrichten 
op maat van diverse leeftijden en noden gaande van speeltuigjes voor de allerkleinsten 
over pluktuintjes tot openbare BBQ’s. 

2. MILIEU

Boutersem wil de CO²-uitstoot op eigen grondgebied absoluut terugdringen. 
Daartoe lieten we reeds een thermografische luchtfoto opmaken. We bieden gratis advies 
aan via de organisatie “Duurzaam Bouwen” voor al wie wil isoleren. Voor de verduurzaming 
van de gemeentelijke gebouwen zoeken we ondersteuning vanuit het project Sustainable 
Real Estate 2050,  dat opgezet wordt om Vlaamse gemeenten hierin te begeleiden. Niet 
iedereen heeft een geschikt dak voor zonnepanelen. Daarom geven we inwoners de kans 
te investeren in zonnepanelen elders. Van zodra dit wettelijk mogelijk is, stapt Boutersem 
als één van de eerste gemeenten mee in het Eandis-project “zonnedelen”. 

5. MENSELIJK ONDERNEMEN

Ondernemen gaat voor ons hand in hand met welzijn. Door ondernemerschap te 
stimuleren draag je namelijk bij tot het lokale welzijn en de welvaart van Boutersem. Onze 
plaatselijke ondernemers, landbouwers en vrije beroepen maken een belangrijk deel uit 
van het sociale leven van de gemeente (ook als sponsors, mecenassen). Bovendien zorgen 
ze voor lokale diensten, die er steeds te weinig zijn.

We willen daarom verder gaan met de lokale ondernemingen in de kijker te zetten, door 
bv. jaarlijks een lokale ondernemersbeurs te organiseren. De horeca en streekproducten 
willen we extra versterken door ons toerisme en vrijetijdsbeleid hierop af te stemmen. 
Nieuwe initiatieven van startende zelfstandigen juichen we toe door een faciliterende rol 
op te nemen. Door plaatselijke handelaars meer te betrekken in ons beleid, kan er kort op 
de bal gespeeld worden bij opportuniteiten (bv. events) en problemen (bv. wegenwerken). 

 

“Een welzijnsreflex 
is noodzakelijk 
voor een zorgzaam 
beleid.”
Dirk Vanhecke 

“In nieuwe 
verkavelingen 

speelpleintjes en groen 
voorzien. ”

Cindy Craemers
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We kiezen voor een overlegplatform gestoeld op wederzijds respect tussen de verschillende 
belanghebbenden dat uitmondt in het maken van goede, werkbare afspraken.
In het kader van imago ondersteuning en wederzijds begrip plannen we volgende acties. 

Het plaatsen van informatiepanelen met QR-codes bij de lokale landbouwbedrijven 
zal onze landbouwers meer onder de aandacht brengen. Ook de uitbreiding van 
schoolbezoeken, aanmoedigen van opendeurdagen of het organiseren van ‘Boutersem 
Boert’ zijn enkele mooie initiatieven hiertoe. Plattelandseducatie lijkt ons erg nuttig. We 
wensen hoeve-informatiepunten of een landbouwleerpad te realiseren. Bij de inrichting 
van het openbaar domein zal er rekening gehouden worden met de aard van de 
landbouwvoertuigen (bv. wegversmallingen).  

De landbouwers willen we op hun beurt inschakelen om het openbare domein mee te 
onderhouden (bv. bermbeheerstroken). Dit kan onze eigen technische dienst ontlasten 
en we bieden billijke vergoedingen wanneer landbouwers maatschappelijke keuzes 
helpen bewerkstelligen. Inspanningen die onze landbouwers doen ter realisatie van de 
klimaatdoelstellingen zetten we graag extra in de kijker.  

We kijken hierbij niet alleen naar onze eigen gebouwen, maar betrekken éénieder die 
over grote daken beschikt: lokale ondernemers, kerkfabrieken en de landbouwsector.
We willen en kunnen een Vlaamse pionier zijn in de omschakeling naar ledstraatverlichting. 
We selecteren armaturen die strooilicht vermijden en maken gebruik van de flexibiliteit 
van ledverlichting om oplossingen op maat te creëren. Zo wordt de straatverlichting 
geen zaak meer van aan óf uit, maar kunnen we de lichtsterkte verminderen in plaats van 
doven nabij bewoning of langs verbindingswegen. We zorgen dat het wegelgebied tussen 
Honsem, Beauvechain en Meldert wel gevrijwaard wordt van lichtpollutie. Dit is immers 
één van de weinige gebieden in Vlaanderen waar je nog van de duisternis en de melkweg 
kunt genieten.  

We maken kinderen spelenderwijs vertrouwd met energietechnologie en zuinig 
energiegebruik. Dat doen we door, zoals vorig schooljaar, de vijfdestudiejaars van alle 
basisscholen in Bierbeek en Boutersem samen te brengen in ‘de bende van Bierbeek en 
Boutersem’. 

We blijven verder inzetten op biodiversiteit. Tuinen spelen een belangrijke rol om dit 
te versterken.  Via de bib en het Regionaal Landschap Zuid-Hageland geven we hiertoe 
gratis advies aan onze inwoners. Wegels onderhouden we samen met de landschapsploeg 
van IGO Leuven. Zo vermijden we netelvorming d.m.v. maaiafval en ondersteunen tegelijk 
sociale tewerkstelling. 
Binnen het Ecowerfgebied is Boutersem de gemeente die inwoners die recycleerbaar 
afval naar het containerpark brengen het hoogste aantal gratis beurten aanbiedt. In de 
toekomst plant Ecowerf intergemeentelijke containerparken die ruimte bieden voor 
meer afvalsoorten en oprijhellingen gebruiken zodat afval van boven in de container kan 
worden gestort. Hier zal een tarificatie gehanteerd worden op basis van gewicht met een 
gratis zone voor recycleerbare afvalfracties. Inwoners kunnen gaan naar het containerpark 
van hun keuze. Omwille van de ligging t.o.v. andere gemeenten werd Boutersem niet 
gekozen als locatie voor een dergelijk intergemeentelijk containerpark. Als compensatie 
konden we evenwel bekomen dat er een inzamelpunt behouden blijft voor groenafval, 
het meest frequent aangebrachte afval. De beheerskost hiervan zal gedragen worden 
door de andere gemeenten in Ecowerf. Doordat de beheerskosten van containerparken 
over een groter aantal inwoners gespreid kan worden, daalt de kost. Voor Boutersem 
betekent dit de grootste besparing van de voorbije jaren. We willen deze doorgeven aan 
onze inwoners via een afschaffing van de forfaitaire afvalbelasting.

3. LANDBOUW

In een plattelandse gemeente als Boutersem is en blijft de landbouw een belangrijke 
economische sector binnen onze open ruimte en wij wensen garant staan voor een 
duurzame, toekomstgerichte ontwikkeling. Samen met Regionaal Landschap Zuid-
Hageland en Agrobeheerscentrum Eco moedigen we de dialoog tussen natuur en 
landbouw aan. We versterken de sensibilisatie rond afval en sluikstorten, slecht voor 
de natuur maar ook gevaarlijk voor landbouw en landbouwhuisdieren. Via een mobiele 
camera verhogen we de pakkans van overtreders. Landbouw heeft soms specifieke noden 
die bij inwoners niet altijd duidelijk zijn, bv. ’s nachts oogsten op kritische ogenblikken. We 
bepleiten begrip hiervoor en willen onze inwoners informeren over bv. oogsttijden en de 
overlast welke die zeer tijdelijk kunnen veroorzaken (bietencampagne, dorsen van graan, 
maïs …). In onze landelijke gemeente willen we dan ook meer dialoog aanmoedigen rond 
steeds terugkerende discussies (bv. snelheidsmatiging beneden de maximale toegelaten 
grens, bij doorkruisen van dichtbevolkte kernen met zware landbouwvoertuigen). 

“Fifty shades 
of green: onze 
optimistische kijk 
op ruimtelijke 
ordening, milieu 
en landbouw.”
Lejla Veselaj

“Onze landbouwers 
moeten zich gesteund 
voelen om duurzaam 
verder te ontwikkelen 

in een gezonde 
dialoog met alle 

betrokkenen. Kruis-
bestuivingen 

van lokaal 
ondernemerschap, 

landbouw en 
milieu zorgen voor 

een duurzame 
Boutersemse Boost.”

Guy Vanbelle
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de Gemeentelijke Basisschool. Deze zijn immers dringend aan vervanging toe. Cruciaal is 
de voor- en naschoolse opvang, de schoolsportzaal en het Deeltijds Kunstonderwijs zo 
dicht mogelijk bij elkaar te plaatsen. Zo vermijden we dat kinderverzorgsters een te lange 
afstand moeten afleggen om kindjes te begeleiden van het één naar het ander. Dit wordt 
daarom best al geïntegreerd in de renovatie van de schoolsportzaal.  

We vrezen ook dat we de integratie van een nieuw administratief centrum zullen moeten 
aanpakken.  Gemeente en OCMW zitten nu in verschillende gebouwen die beide geregeld 
herstellingswerken vergen. Eén gebouw kan de integratie van gemeente en OCMW 
versterken én dus kostenbesparend werken. We denken voor die fysieke integratie aan 
een energiezuinig, functioneel en niet nodeloos groot gebouw op de site Eyckeveld. 
Het OCMW-gebouw in Roosbeek kan verkocht worden om de nieuwbouw mee te 
financieren en toekomstige herstellingswerken te vermijden. Het kasteel van Kwabeek 
blijft voor protocollaire gelegenheden (huwelijken, recepties) fungeren als socioculturele 
ruimte en als gemeentelijk museum (historisch, natuurkundig) beheerd door vrijwilligers.  
Een nieuw administratief centrum wordt dan automatisch compacter: er moet immers 
geen protocollaire ruimte zijn.  Zelfs in het onzeker scenario van een eventuele 
gemeentefusie (mede afhankelijk van Vlaams regeerakkoord 2019) zullen administratieve 
functies in Boutersem zelf noodzakelijk blijven om twee redenen.  Enerzijds blijft het 
belangrijk bepaalde diensten vrij dicht bij de inwoners aan te bieden.  Anderzijds zitten de 
gemeentehuizen in de omliggende gemeenten reeds vol.
 
De voorbije jaren nam CD&V de leiding in de dialoog over een kerken- en pastorieplan.  
Ook hier schiepen we via dialoog ruimte voor nieuwe ideeën.  

Op termijn komen de kerken van Neervelp, Kerkom, Boutersem en Willebringen en de 
pastorieën van Butsel en Boutersem ter beschikking van de gemeente.  

De kerk van Neervelp is beschermd, waardoor alternatieve aanwending erg moeilijk is.  
Maar, samen met de kerkfabriek van Neervelp namen we het initiatief voor een creatief 
alternatief. Een ruimte voor kunstenaars met mogelijkheid tot repeteren, een occasioneel 
optreden en samenstudeergelegenheid voor studenten in examentijd.  De nabije pastorie 
blijft behouden voor de dienstenchequeonderneming.

De kerkgebouwen blijven ook na ontwijding belangrijk voor het dorpszicht.  Er is een 
werkgroep opgericht samen met geïnteresseerde inwoners om een waardige bestemming 
te vinden.   Idealiter vinden we functies in de sfeer van (sociale) horeca.   We zijn ons hierbij 
zeker bewust van de omliggende kerkhoven als bijzonder aandachtspunt.

Alle kerken en pastorieën in eigendom van de gemeente behouden is niet houdbaar 
en uiteindelijk niet correct naar de belastingbetaler toe. We kijken daarom ook naar  de 

privésector en engageren ons om de opbrengst van eventuele verkoop (of verhuur) te 
gebruiken voor de restauratie van de overblijvende (beschermde) kerken.  

 FINANCIEEL BELEID

 GEBOUWEN: CREATIEF DENKEN

“Ik begrijp niet waarom mensen schrikken van nieuwe 
ideeën. Ik schrik van de oude”
(John Cage)

Jongeren zoeken een plaats om bij elkaar te komen, (sport)verenigingen moeten een 
locatie hebben om te kunnen vergaderen, kunst- en cultuurinitiatieven schieten uit de 
grond, verenigingen spelen hun rol in het gemeenschapsleven, er komen gemeentelijke 
initiatieven bij (bv. uitbouw Academie, Coder Dojo) …  

Een levende gemeente, dat vindt CD&V een goede zaak!
 
Naarmate onze gemeente meer begint te leven, neemt de behoefte aan ruimtes om bij 
elkaar te komen, toe. Anderzijds: of het nu gaat over het gemeentehuis, het OCMW-huis, 
de loods, de schoolsportzaal met al jaren o.a. een lekkend dak, de kinderopvanglocatie 
van Stekelbees nabij de Gemeentelijke Basisschool, de buurthuizen, of zelfs (helaas!) de 
nieuwe polyvalente jeugdlokalen, erfgoeddossiers … We weten dat er de komende 10 
jaar zeer dure instandhoudingswerken op ons afkomen. Daarbovenop komen nog de 
lopende onderhoudskosten: energie, poetsen … We kunnen  niet van de belastingbetaler 
verwachten eindeloos voor oude gebouwen te blijven betalen.  

Hoe in dit spanningsveld (toenemende behoeften enerzijds; oude gebouwen die steeds 
meer oplapwerk vragen anderzijds) te bewegen? Soms moet je als politieke partij erkennen 
dat je niet alle wijsheid in pacht hebt. Het is een publiek debat dat we de komende jaren 
willen voeren.    Mogelijkheden zijn bv.:

 » Verenigingen een financieel ruggesteuntje geven wanneer ze gebruik maken van 
(mogelijke duurdere) privézalen. Dit is analoog met wat vandaag gebeurt rond de 
parochiezaal Roosbeek. Voor de gemeente blijft dit goedkoper dan steeds meer 
eigen zalen uit te baten.  Deze aanpak kan ook ontluikende horeca een duwtje in de 
rug geven. De voorbije jaren bewogen we reeds een beetje in deze richting. Zo zal in 
de assistentiewoningen op site Stationsstraat ook een ontmoetingsruimte voorzien 
worden. In de toekomstige restauratie van de pastorie Vertrijk wordt eveneens een 
ontmoetingsruimte voorzien.

 » Een beheersovereenkomst met één of meerdere verenigingen waarbij ze het 
onderhoud van zalen op zich nemen (cfr. Ter Quabeke). Dat ontlast de gemeente van 
deze verantwoordelijkheid.  

Alle gemeentelijke gebouwen tesamen aanpakken is onmogelijk. Voor de komende zes 
jaar is onze prioriteit het vervangen van de lokalen voor de buitenschoolse opvang nabij 

“Nieuwe locatie 
voor buitenschoolse 
opvang is voor 
ons een absolute 
meerwaarde.”
Tinne Alaerts
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3. HOE FINANCIEREN WE ONS PROGRAMMA?

Volgens de meerjarenplanning van begin 2018, verwachten we tot 2021 
begrotingsoverschotten1  van 100.000 tot 200.000 euro. Het is in die jaren dat 
de taxshift sterk voelbaar zal zijn. Onze belangrijkste inkomstenbron is immers de 
aanvullende personenbelasting. Wanneer de federale overheid maatregelen neemt om 
de personenbelasting te verminderen voelen wij de gevolgen hiervan op onze inkomsten. 
Daar houden we in onze financiële planning rekening mee. Vanaf 2022 en 2023 begint 
het overschot echt flink te stijgen.  

Door gewijzigde omstandigheden en politieke keuzes zullen de lopende inkomsten en 
uitgaven mogelijk 100.000 euro tot 150.000 euro minder positief uitvallen (o.a. door 
lagere inkomsten uit recyclage van oud papier, versterking van dienst grondgebonden 
zaken, aanmoedigen vrijwilligers en de mantelzorgpremie, extra tijdelijke containerklasjes 
...). Bijgevolg zouden we in 2020-21 zweven rond een begrotingsevenwicht om vanaf 
2022 weer duidelijk in de positieve zone terecht te komen.  

Wat investeringen betreft, veronderstelt de huidige financiële meerjarenplanning dat 
de gemeente jaarlijks gemiddeld 1,35 miljoen euro met leningen financiert; over 6 jaar 
betekent dat dus ongeveer 8 miljoen euro. Wanneer we binnen dit bedrag blijven, houden 
we ook de schuldenlast beperkt voor latere periodes (d.w.z. na 2024). “Après nous le 
déluge” is immers niet ons motto.

Voor de verschillende fietspadenprojecten zal de gemeente ongeveer 1,5 miljoen euro 
moeten ophoesten. Op sommige plaatsen willen we deze fietspaden evenwel combineren 
met heraanleg van het wegdek (bv. delen Kerkomsesteenweg). We verhogen daartoe het 
bedrag met 700.000 euro. Voor herstel voetpaden en wegelverbindingen voorzien we 
eveneens 700.000 euro. Voor het wegenonderhoud (inclusief landbouwwegen) maken 
we over een periode van zes jaar 1,7 miljoen euro vrij. Alles tezamen komen we reeds op 
4,6 miljoen euro. Dit is een grootteorde. De voetpadenherstellingen kunnen mogelijk iets 
goedkoper uitvallen, doordat sommige voetpadenherstellingen zullen samengaan met 
fietspadenprojecten. Anderzijds kan het bedrag hoger oplopen, indien er nog bijkomende 
projecten in uitvoer worden gebracht (heraanleg Leuvensesteenweg doorheen Roosbeek, 
in combinatie met fietspaden en rioolwerken?).   
Hiernaast zijn er ook uitgaven die voortvloeien uit lopende projecten zoals Ruilverkaveling 
Willebringen en het gemeentelijk aandeel bij rioleringswerken Kerkom: ruwweg 1 miljoen 
euro.  
Steevast zijn er ook een reeks moeilijk te voorspellen kleinere uitgaven: ICT-materiaal, 
studies, meubels, verkeersborden … We ramen dit op ongeveer 1,4 miljoen euro.  

Voor het kasteelpark van Kwabeek bestaat een beheersplan om dit met subsidies van 
erfgoed over een periode van 19 jaar in zijn geheel te renoveren. 

We voorzien voor de komende bestuursperiode een bedrag van 200.000 euro. Voor 
restauratie van beschermde kerkelijke gebouwen voorzien we 300.000 euro.  

Voor gebouwen reserveren we 3,5 miljoen euro, waarvan we op dit ogenblik 1,5 - 2 
miljoen euro kunnen toewijzen. De rest is een soort buffer. Prioritair is een nieuwe 
opvanglocatie voor de kinderopvang nabij de Gemeentelijke Basisschool, gekoppeld aan 
de renovatie van de schoolsportzaal (zie boven). Hiervoor voorzien we ongeveer 1,5 tot 
2 miljoen euro. In dit bedrag is nog geen rekening gehouden met eventuele subsidies, 
gezien deze nog onzeker zijn. De buffer behouden we met het oog op een compact 
administratief centrum en eventuele loods.

“Kijk eerst naar de middelen die je hebt in plaats van naar je 
wensen” (George Washington)

We begonnen 6 jaar geleden aan de legislatuur, wetende dat de gemeentefinanciën 
niet gunstig evolueerden. Het resultaat van 2012 was op dat ogenblik evenwel nog niet 
bekend en dat bleek toch even serieus slikken …  

1. VAN VIRTUEEL FAILLIET IN 2012 NAAR EEN FINANCIEEL GEZONDE 
GEMEENTE

In 2012 boekte Boutersem een recordtekort. Bovendien dreigde het nog verder achteruit 
te gaan. De sporthal en de polyvalente jeugdlokalen moesten immers nog opgeleverd 
worden.  

Saldo eigen dienstjaar / ontvangsten

(bron: Belfius, Individueel Financieel Profiel Boutersem 2013.   – het overschot of tekort wordt uitgedrukt als percentage van 
de ontvangsten.  Een negatief cijfer wijst op een tekort; een positief op een overschot.  U ziet ook de cijfers van vergelijkbare 
gemeenten -de zgn cluster- , van andere Vlaams-Brabantse en andere Vlaamse gemeenten).

Boutersem was regelrecht op weg naar het faillissement. In de volgende grafiek tonen we 
de verhouding tussen wat de gemeente moest betalen aan aflossingen en intrest (teller) 
en wat overbleef nadat personeelskosten en werkingskosten waren betaald (het financieel 
draagvlak in de noemer). Hoe hoger de balk, hoe slechter de situatie.  Wanneer de breuk 
groter is dan 1 is er onvoldoende geld over om de schuldbetalingen te verrichten.  Voor 
andere gemeenten was dat geen probleem. Het financieel draagvlak van Boutersem was 
evenwel onvoldoende om de schulden af te lossen. De gemeente moest haar reserves 
gebruiken om haar schuld te kunnen aflossen. 

Schuldenlast / financieel draagvlak: 
Boutersem in vergelijking met andere gemeenten 

2. OPNIEUW GEZONDE GEMEENTEFINANCIËN, DAAR HEBBEN WE 
KEIHARD AAN GEWERKT

Weloverwogen besparingen, schuldherstructurering en helaas ook belastingverhogingen 
waren noodzakelijk. Het recordtekort werd hierdoor een mooi overschot. Dat gebruikten 
we om een deel van de investeringen cash te betalen, waardoor de schuldenlast kon 
dalen. Vandaag doen we het omgekeerde als in 2012. In plaats van onze reserves te 
moeten gebruiken om de schuld af te lossen, bouwen we reserves op voor investeringen 
in de toekomst. 

Naarmate de gemeentefinanciën verbeterden, verkozen we de belastingen beetje bij beetje 
te verlagen: halvering van forfaitaire afvalbelastingen voor eenpersoonshuishoudens in 
2016, lichte verlaging van de aanslagvoet van de aanvullende personenbelasting in 2017, 
halvering van de forfaitaire afvalbelasting voor iedereen in 2018. Door in kleine stapjes 
te werken, spelen we op zeker. Want ook al zijn er verkiezingen in aantocht en was een 
grote belastingverlaging een populaire zet geweest … past dit niet in onze filosofie van 
verantwoord, doordacht beleid te voeren. We willen de gemeentefinanciën graag gezond 
houden, zodat Boutersem ook in de toekomst ruimte heeft om te investeren. We zullen 
wel de kostenbesparing die ontstaat door de overschakeling naar intergemeentelijke 
containerparken doorgeven aan onze inwoners door de forfaitaire afvalbelasting volledig 
af te schaffen. 

Boutersem Cluster Vlaams-Brabant Vlaanderen
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“Gezonde 
overheidsfinanciën zijn 
ook een vorm van sociale 
rechtvaardigheid. Aprés 

nous le déluge is niet 
ons motto.”

Chris Vervliet

1Gedefinieerd als autofinancieringsmarge

Chris
VERVLIET
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De grond voor deze gebouwen is reeds in gemeentelijke eigendom (openbaar nut) zodat 
er geen bouwgrond moet aangekocht worden.     

In totaal komen we zo op een bedrag van 11 miljoen euro, meteen al hoger dan de 
vooropgestelde 8 miljoen euro. In de voorbije jaren hebben we evenwel bewust reserves 
opgebouwd, wel wetende dat er investeringen op ons afkomen. Daardoor kunnen we 
de komende jaren minstens 2 miljoen euro aan investeringen cash financieren. Verkoop 
van overbodige eigendommen (OCMW-gebouw/recht van opstal site Stationsstraat) 
kan bijkomend 1 tot 1,5 miljoen euro opleveren. Het gevolg is dat we slechts 7,5 tot 8 
miljoen euro moeten financieren. Iets minder dan het bedrag dat momenteel voorzien is 
in de financiële meerjarenplanning. Wanneer we alles bij elkaar leggen komen we dus op 
een bedrag dat inzake financiering van investeringen perfect aanleunt bij de bestaande 
financiële meerjarenplanning. Inzake de lopende uitgaven en inkomsten zaten we iets 
minder gunstig dan de bestaande financiële meerjarenplanning, evenwel zonder zware 
gevolgen.  

4. EN WE KIJKEN VERDER

Indien we erin slagen onze ambities waar te maken, wordt de periode 2018-2024 een 
piekperiode van investeringen. Voor de daaropvolgende bestuursperiode 2024-2030 
vermoeden we dat het investeringsbedrag lager zal liggen. Je moet immers geen twee 
maal een fietspadennetwerk aanleggen.  
Op één investering moeten we evenwel nu reeds anticiperen. Op langere termijn moeten 
we namelijk denken aan bijbouw en nieuwbouw van de Gemeentelijke Basisschool. 
Realistisch gezien verwachten we dit niet in de volgende bestuursperiode te kunnen 
realiseren. Wel is het belangrijk om het dossier op te starten met het oog op subsidiëring. 
Scholenbouw wordt voor 70% gesubsidieerd. Het restaandeel schatten we, afhankelijk 
van het ambitieniveau, op ongeveer 1,5 tot 1,9 miljoen euro in de bestuursperiode 
2024-2030. De financiering hiervan kunnen we beperken doordat we dan niet langer 
containers moeten huren. Deze besparingen zijn equivalent met een leningbedrag in de 
orde van 750.000 tot 1 miljoen euro. Daarnaast moet ook rekening worden gehouden 
met potentiële besparingen op energie.

 POLITIEKE CULTUUR
“Ik geloof erg in het volk. Als je de bevolking de juiste gegevens bezorgt, kunnen ze elke 
crisis aan.  De uitdaging is hen de juiste feiten te brengen, en bier.” (Abraham Lincoln)

CD&V heeft een optimistische visie op politieke cultuur. We geloven in uw betrokkenheid. 
Inspraak is voor ons echt belangrijk, het vergroot het draagvlak van ons beleid. Inspraak 
moet informerend,  opbouwend en gemoedelijk kunnen gebeuren. We wenden hiervoor 
het meldpunt, infoavonden en overlegsessies aan. 

Mààr evenzeer geloven we sterk in de rol van de verkozenen.
  
Daarom stellen we het volgende voor:

 »  Grotere betrokkenheid van gemeenteraadsleden. Na 18 jaar in de oppositie te 
hebben gezeten begrijpen we de frustratie van gemeenteraadsleden die met ideeën 
zitten en deze niet tot uiting kunnen brengen. Daarom hebben we de voorbije jaren 
meermaals het initiatief genomen voor informele gemeenteraden. We willen dit de 
volgende jaren versterken door de oprichting van gemeenteraadscommissies, hetzij 
permanent, hetzij onderwerp afhankelijk. Zij kunnen op hun beurt inspraaksessies 
met de bevolking inrichten.

 »  Versnippering van adviesraden stoppen. Op dit ogenblik zijn er 14 verschillende 
adviesraden.   Liever een beperkt aantal goed functionerende adviesraden.

 » Politieke verantwoordelijkheid versterken. CD&V wil de opvolging van projecten 
versterken.  Daarom moet na ieder schepencollege een to-dolijst worden opgesteld 
met daarop de naam van de politieke verantwoordelijke en de verantwoordelijke 
binnen de administratie. 

 » Realistische beloftes. Daarom vindt u in dit programma niet enkel voorstellen, maar 
ook een becijfering van de impact. 
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U mag voor meerdere kandidaten op 
dezelfde lijst stemmen. Stem dus voor zoveel 
mogelijk kandidaten op de CD&V-lijst. Het is 
voor elk van hen een volwaardige stem.

Verkiezingsdrukw
erk gem

eente -en provincieraadsverkiezingen 14/10/2018. VU: Chris Vervliet - Pastoriestraat 51 - 3370 Boutersem

1 Chris VERVLIET  
2 Tinne ALAERTS  
3 Dirk VANHECKE  
4 Goele LEFEVER  
5 Damien DANIELS  
6 Lea RODEYNS  
7 Guy VANBELLE  
8 Bart DUSART  
9 Kelly VAN DEN BOSCH  

10 Hans BACKELJAUW  
11 Cindy CRAEMERS  
12 Lejla VESELAJ  
13 Wim ALAERTS  
14 Silke VERVLIET  
15 Pascal MEEUS  
16 Jeannine SEMPELS  
17 Jeanine VANHELLEMONT  
18 Maurice RODEYNS  
19 Leon LEEMPUT


